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PROTOKÓŁ nr LI/2022 

sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 30 listopada 2022 r. w godzinach 1100 – 1345 

w sali sesyjnej im. Józefa Gajewskiego nr 26  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obradom przewodniczył Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

Radni obecni na sesji: 

 

1. Bogdan Bezdziecki  

2. Sylwester Cimochowski  

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbigniew Roman De-Mezer 

5. Anna Maria Gawlińska 

6. Krystyna Gwiazdowska 

7. Jacek Juszkiewicz 

8. Mariola Brygida Karpińska  

9. Kamil Klimek 

10. Karol Korneluk 

11. Jarosław Józef Kowalewski 

12. Stanisław Kulikowski 

13. Jacek Niedźwiedzki 

14. Adam Ołowniuk 

15. Wojciech Pająk 

16. Zdzisław Przełomiec 

17. Jacek Roszkowski 

18. Anna Ruszewska  

19. Jarosław Schabieński   

20. Andrzej Turowski 

21. Łukasz Wojno 

22. Marek Lech Zborowski-Weychman 

 

Nieobecni radni: 

 

1. Kamil Lauryn 

 

– Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, naczelnicy niektórych wydziałów 

Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, sołtysi, prezesi i dyrektorzy niektórych 

jednostek organizacyjnych.  

– Listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu. 
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Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył LI sesję Rady Miejskiej  

w Suwałkach, jednocześnie informując, że obrady Rady Miejskiej realizowane są w sposób 

stacjonarny w Urzędzie Miejskim. Dodał, że w sali obrad znajdują się osoby związane z 

zapewnieniem sprawnego przebiegu sesji, radni Rady Miejskiej oraz Panowie Prezydenci. 

Podkreślił, że pozostałe osoby zaproszone do uczestnictwa z uwagi na realizowaną tematykę 

obrad otrzymały link do zalogowania.  

Sesja jest transmitowana on-line, a więc obserwacja ze strony środków masowego przekazu i 

mieszkańców Miasta jest zapewniona. Poza tym dodał, że sesja jest nagrywana i będzie 

możliwość jej odtwarzania z transkrypcją.  

 

Dodał, że od 10 listopada br. ustawodawca wprowadzając przepis art. 45 pkt 3 ustawy z dnia 7 

października br. o zmianie niektórych ustaw w celu uproszczenia procedur administracyjnych 

dla obywateli, przedsiębiorców nazwanej tarczą prawną, wprowadził zmiany w specustawie 

Covid-19 o zdalnym odtąd trybie obradowania decyduje organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego w głosowaniu jawnym. Jak powiedział – oznacza to, że listopadowa sesja w 

Suwałkach musi się odbyć w sposób wyłącznie stacjonarny.  

 

Zdzisław Przełomiec powitał przybyłe osoby, których udział w obradach jest wymagalny. 

Powitał Czesława Renkiewicza – Prezydenta Miasta Suwałk, Łukasza Kurzynę – Zastępcę 

Prezydenta Miasta, Romana Rynkowskiego – Zastępcę Prezydenta Miasta, Wiesława 

Stelmacha – Skarbnika Miasta, Mariusza Klimczyka – Sekretarza Miasta oraz Kamila 

Czarniawskiego – Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Suwałkach. Powitał również 

przedstawicieli prasy, radia i telewizji oraz internautów.  

 

Następnie powitał radnych Rady Miejskiej w Suwałkach i stwierdził, że na 23 radnych 

ustawowego składu Rady w obradach bierze udział 21 radnych, w związku z powyższym 

istnieje wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. Dodał, że o swojej 

nieobecności podczas obrad poinformował radny Kamil Lauryn.  

 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że porządek obrad został 

radnym podany przy zawiadomieniu o zwołaniu sesji.  

Radni nie zgłosili uwag do przedstawionego porządku obrad. 

 

Przyjęty został następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 
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3. Przyjęcie Protokołu nr L/2022 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 26 października 

2022 r. 

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 26 października 2022 roku.  

5. Wnioski i oświadczenia radnych. 

6. Informacja o bieżącej sytuacji na rynku pracy w mieście Suwałki. 

7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Mieście Suwałki za rok szkolny 

2021/2022.  

8. Informacja dotycząca zapotrzebowania na zatrudnienie więźniów w jednostkach 

podległych Miastu Suwałki oraz innych podmiotach uprawnionych do zatrudniania 

więźniów w 2023 roku.  

9. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie zmiany przepisów porządkowych związanych z przewozem osób 

i ich bagażu taksówkami na terenie miasta Suwałk. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu 

pojazdu będącej podstawą do ustalenia zwrotu kosztów przewozu dzieci, młodzieży  

i uczniów oraz rodziców.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie określenia zadań Miasta 

Suwałki realizowanych w roku 2022 ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia Klubu „Senior+” 

w Suwałkach. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przewozu osób niepełnosprawnych  

oraz warunków korzystania i odpłatności za te usługi na terenie Miasta Suwałki.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu osłonowego w zakresie 

zmniejszenia wydatków mieszkańców Miasta Suwałk z tytułu opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na lata 2022-2024. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uprawnień do bezpłatnych przejazdów 

autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy Suwałki. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłat za przejazdy 

autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy Suwałki. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia obowiązujących  

w 2023 r. wysokości opłat i kosztów związanych z usunięciem i przechowywaniem 

pojazdów na terenie Gminy Miasta Suwałki. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Stanisława 

Moniuszki, Fryderyka Chopina, Rotmistrza Witolda Pileckiego i granicami działek 

ewidencyjnych o numerach: 23987/3, 23988, 23989 w Suwałkach. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego 

Programu Rewitalizacji Miasta Suwałk. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Rozwoju Przedsiębiorczości 

Miasta Suwałk do 2030 r.  

21. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie określenia inkasenta  

i wysokości wynagrodzenia za inkaso opłaty targowej. 
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22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2022 rok.  

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2022-2040.  

24. Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

25. Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

 

Ad pkt. 3 

Przyjęcie Protokołu nr L/2022 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 26 października 

2022 r. 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że zgodnie z § 46 

Statutu Miasta Suwałk protokół obrad z L/2022 sesji został sporządzony i wyłożony  

do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia 

do protokołu nie później niż w dniu roboczym poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na której 

następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 29 listopada 2022 r.  

 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień,  

wobec powyższego protokół nr L/2022 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  

26 października 2022 r., został przyjęty. 

 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 26 października 2022 roku.  

– Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że powyższą 

Informację wszyscy radni otrzymali w materiałach na sesję Rady Miejskiej. 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i 

wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 26 października 2022 roku, została 

przyjęta. 

 

 

Ad pkt. 5 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Karol Korneluk powiedział, że obecna kadencja jest dla suwalskiego samorządu wyjątkowa, 

ponieważ w trakcie jej trwania odeszło dwóch zastępców Prezydenta Miasta. Następnie 

podziękował Łukaszowi Kurzynie za 12 lat pracy na stanowisku Zastępcy Prezydenta Miasta i 

życzył sukcesów w kolejnej pracy.   

Następna kwestia, którą poruszył dotyczyła dostawy energii elektrycznej do samorządu. 

Wspomniał, że jest powołana grupa zakupowa skupiająca Miasto, miejskie jednostki 

organizacyjne a także jednostki spoza miasta. Zapytał, jaki będzie dalszy tryb postępowania, 
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aby podpisać umowę na dostawę energii elektrycznej na następny rok, po tym, jak do dwóch 

przetargów nie zgłosił się żaden oferent.  

Kolejna sprawa dotyczyła Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego na 2023 rok. Zapytał o jeden 

ze zwycięskich projektów, czyli budowę tężni solankowej na bulwarach - jaki był zakładany 

roczny koszt obsługi tej inwestycji przez wnioskodawcę a jaki został zweryfikowany przez 

Zespół powołany do obsługi tych projektów.  

 

Tadeusz Czerwiecki zabrał głos w sprawie projektu regulaminu kontroli wiat śmietnikowych, 

który został dostarczony radnym. Zawnioskował o zorganizowanie spotkania ze spółdzielniami 

mieszkaniowymi, zarządcami nieruchomości itp. w celu omówienia zapisów zawartych w tym 

regulaminie, zanim będzie on uchwalany przez Radę.  

 

Jacek Niedźwiedzki ponowił pytanie zadane wcześniej przez radnego Karola Korneluka 

dotyczące dostawy prądu dla samorządu. Następnie zapytał, jak wygląda temat dystrybucji 

węgla przez samorząd, ponieważ z tego co wie, jeszcze tego węgla nie ma.  

 

Jarosław Schabieński przypomniał, że w ubiegłym roku szkolnym została podjęta próba 

powołania szkoły branżowej II stopnia, jednak okazało się, że jest zbyt mało chętnych, aby taką 

szkołę powołać. Podkreślił, że znowu będzie potrzeba stworzenia takiej szkoły, dlatego 

zaproponował, aby działania w tej kwestii podjąć odpowiednio wcześniej, ponieważ jak 

powiedział, utworzenie takiej szkoły w zasadzie nic nie kosztuje a będzie ona gotowa, jeśli 

znajdą się chętni uczniowie. Dodał, że osoby, które kończą szkołę branżową I stopnia muszą 

mieć możliwość dalszej edukacji. 

 

Zdzisław Przełomiec powiedział, że mieszkańcy miasta oraz osoby podróżujące, korzystające 

z usług przewoźnika PKS Nova, skarżą się, że w Suwałkach poczekalnia dla pasażerów nie 

istnieje. Wytłumaczył, że poczekalnia zorganizowana w pomieszczeniu kasowym, w którym 

kiedyś przebywał dyżurny ruchu, to małe miejsce, w którym nie ma ani jednej ławki dla 

oczekujących na autobus, stolika  ani dostępu do toalety. Następnie dodał, że był sprawdzić to 

miejsce i to, co mówią pasażerowie jest prawdą. Podkreślił, że obok jest pomieszczenie, w 

którym jeszcze przed kilkoma laty funkcjonowała poczekalnia dostępna dla wszystkich 

podróżnych z ławkami, toaletami itd., ale to tak naprawdę nie jest poczekalnia, ponieważ nie 

ma tam żadnej informacji o tym, że jest to poczekalnia dla podróżnych, nie ma tam tablicy z 

rozkładem jazdy itd. W związku z tym, jak powiedział, Zarząd Budynków Mieszkalnych 

generuje znaczące koszty, ponieważ w sposób bezumowny udostępnia to miejsce podróżnym. 

Podkreślił, że trzeba w tej kwestii rozmawiać i znaleźć rozwiązanie tego problemu.  

 

Ad pkt. 6 

Informacja o bieżącej sytuacji na rynku pracy w mieście Suwałki. 

 

Kamil Czarniawski – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Suwałkach powiedział, że jeśli 

chodzi o aktualny wskaźnik bezrobocia na dzień 28 listopada br. liczba osób zarejestrowanych 

ogółem wynosiła 2052, z czego 1492 to osoby z Miasta Suwałki. Stopa bezrobocia, którą 

dysponuje PUP we wrześniu wynosiła w mieście 5,3%, w powiecie suwalskim 5,5%, w 
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województwie podlaskim 7,2% a w Polsce 5,1%. Wskazał, że od początku roku do 28 listopada 

zarejestrowało się w Urzędzie Pracy 3487 osób, z czego 2589 to osoby z miasta. Jeśli chodzi o 

osoby wyrejestrowane było ich 3412, z czego 2534 to osoby z miasta. 1785 osób z tej grupy to 

były wyłączenia z tytułu podjęcia pracy.  

Następnie powiedział, że wolnych miejsc pracy było 1297, z czego 616 były to miejsca 

wspierane finansami z Urzędu Pracy. Od początku roku PUP objął swymi działaniami ponad 

580 osób bezrobotnych i ponad 170 osób, które rozpoczęły swój udział w różnych działaniach 

finansowanych z Urzędu w roku 2021. Jak podkreślił, tradycyjnie dużym zainteresowaniem 

cieszyło się kształcenie ustawiczne, czyli szkolenie pracodawców i pracowników z Krajowego 

Funduszu Szkoleniowego. Z tej możliwości skorzystało 430 pracowników a wśród 

beneficjentów były m.in. Szpital Wojewódzki, Ośrodek Rehabilitacji w Suwałkach, Żłobek 

Miejskiej w Suwałkach, Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej w Suwałkach i szereg 

mniejszych prywatnych firm.  

Następnie odniósł się do tematu zwolnień grupowych. Jak powiedział, zwolnienia grupowe, 

które otrzymał Powiatowy Urząd Pracy, wpłynęły w ubiegłym roku i dotyczyły zwolnienia  

8 osób ze Spółki PKS Nova w Białymstoku a okres wypowiedzenia tych umów upłynął pod 

koniec marca br. i od tamtego czasu nic nowego nie wpłynęło.   

Dyrektor PUP w Suwałkach dodał, że w statystykach coś niepokojącego zaczęło się dziać w 

lipcu i sierpniu 2022 r. Zanotowano wtedy niewielkie, ale jednak, wzrosty osób bezrobotnych. 

Podkreślił, że wśród zarejestrowanych byli obywatele Ukrainy, którzy do tej pory nie byli 

ujmowani w statystykach. Oprócz tego, jak powiedział, spora grupa osób, która rejestrowała 

się w tamtym okresie to były osoby zatrudniane wcześniej w większych zakładach 

produkcyjnych na terenie Suwałk. Dodał, że zlecił specjalistom kontakt z tymi firmami, aby 

poznać przyczyny zwolnień i sytuacji ekonomicznej tych zakładów. Jak powiedział, podczas 

rozmów zapewniano, że w tym roku nie są planowane zwolnienia grupowe, natomiast osoby, 

które rejestrowały się w Urzędzie były to w większości osoby, którym kończyły się umowy o 

pracę na czas określony i nie zostały im one przedłużone. 

Wspomniał, że właściwie każda firma, z którą rozmawiali wtedy pracownicy PUP przejawiała 

problem przyszłego roku i ewentualnej sytuacji związanej z wojną na Ukrainie, kryzysem 

ekonomicznym i innymi problemami, które mogą mieć wpływ na utrzymanie liczby 

zatrudnienia. Zaznaczył, że kryzys na pewno nie dotknął szeroko rozumianej branży 

spożywczej, gdzie pojawiały się zapewnienia, że nadal brakuje rąk do pracy.  

Dodał, że pocieszający jest fakt, że pojawiają się nowe miejsca pracy m.in. w służbach 

mundurowych czy jako sprzedawcy w nowo powstających w mieście marketach.  

Jak powiedział w Urzędzie odbyło się kilka giełd pracy. Od kilku miesięcy Urząd udostępnia 

stanowiska dla osób rekrutujących do WOT-u i Wojska, które znajdują się w pobliżu rejestracji 

dla osób bezrobotnych. Dodał, że w ostatnich tygodniach widać też, że pojawiają się umowy o 

pracę z marketów, które budują się w mieście i już rozpoczynają szkolenia pracowników.  

Następnie Dyrektor PUP podkreślił, że ostatnio zauważalne są spadki liczby osób 

bezrobotnych. Najwyższe bezrobocie było w styczniu – 2095 osób, jednak systematycznie 

spadało do czerwca. Z kolei w lipcu, sierpniu i wrześniu zauważalne były wzrosty a teraz 

sytuacja się stabilizuje. 
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Następnie odniósł się do sytuacji obywateli Ukrainy na rynku pracy. Przypomniał, że w 

związku z konfliktem zbrojnym na terytorium Ukrainy, obywatele tego państwa, którzy opuścili 

swoją ojczyznę mogą legalnie przebywać w Polsce oraz zagwarantowany im został dostęp do 

polskiego rynku pracy. Aby skorzystać z tego rozwiązania pracodawca musi w ciągu 14 dni 

powiadomić właściwy urząd o powierzeniu pracy obywatelom Ukrainy. W połowie listopada 

liczba złożonych oświadczeń ogółem wynosiła 1215 a z miejscem wykonywania pracy w 

Suwałkach 369. Jak powiedział, pracodawcy zatrudniają również na podstawie starej procedury 

i takich oświadczeń do połowy listopada wpłynęło do urzędu 205. 

Podkreślił, że warto też wspomnieć, że od marca w urzędzie zarejestrowało się 123 obywateli 

Ukrainy, z czego 99 z miejscem zamieszkania w Suwałkach. Dodał, że w połowie marca w PUP 

został powołany punkt konsultacyjno-informacyjny dla obywateli Ukrainy, ale również dla 

pracodawców, którzy chcą ich zatrudnić. Oferty pracy były tłumaczone na język ukraiński i  

rozpowszechniane w centralnej bazie ofert pracy. Oferty pracy były dostępne w różnych 

dziedzinach m.in. barmani, kelnerzy, kierowcy, fryzjerzy, krawcowe, magazynierzy, 

kosmetyczki, pracownicy produkcji. Jeśli chodzi o wydatki finansowe PUP na obywateli 

Ukrainy, to Urząd zorganizował roboty publiczne dla 18 osób, prace interwencyjne dla 9 osób, 

staże dla 23 osób i kurs nauki języka polskiego na poziomie A1 dla 5 osób.  

Dodał, że to, co niepokoi to spadek ogółem liczby zarejestrowanych oświadczeń podmiotów 

zatrudniających cudzoziemców. Dla porównania przywołał dane od 2020 roku. Na koniec 

października 2020 r. takich oświadczeń było ponad 5,6 tys., w październiku 2021 r. ponad 4 

tys., natomiast w roku bieżącym niespełna 2,2 tys. Jak zaznaczył, przyczyn tego zjawiska jest 

kilka a główną jest wojna na Ukrainie i możliwość zatrudnienia obywateli Ukrainy na 

podstawie przepisów wynikających ze specustawy. Dodał, że jednak jeszcze przed wybuchem 

wojny zmieniły się przepisy i wydłużony został okres zatrudniania obcokrajowca na podstawie 

oświadczenia. Czas ten został wydłużony z 6 do 24 miesięcy, w związku z tym to też przekłada 

się na dane statystyczne. Wspomniał również, że z listy 6 krajów z ułatwionym dostępem do 

rynku pracy usunięci zostali obywatele Federacji Rosyjskiej w związku z czym nie są oni objęci 

procedurą oświadczeniową i aby zatrudnić Rosjan należy wystąpić o pozwolenie do 

Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego w Białymstoku i przejść przez skomplikowane procedury.      

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował za udzielone informacje.  

 

 

Ad pkt. 7 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Mieście Suwałki za rok szkolny 

2021/2022.  

– Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że powyższa Informacja 

była przedmiotem posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania Rady Miejskiej w Suwałkach 

w dniu 21 listopada br. 
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Radni nie mieli uwag do przedłożonego materiału wobec czego Informacja o stanie realizacji 

zadań oświatowych w Mieście Suwałki za rok szkolny 2021/2022, została przyjęta. 

 

 

Ad pkt. 8 

Informacja dotycząca zapotrzebowania na zatrudnienie więźniów w jednostkach 

podległych Miastu Suwałki oraz innych podmiotach uprawnionych do zatrudniania 

więźniów w 2023 roku.  

– Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że Informację tę wszyscy 

radni otrzymali w materiałach na sesję Rady Miejskiej. 

Następnie dodał, że realizując obowiązek wynikający z § 4 ust. 2 Rozporządzenia Ministra 

Sprawiedliwości z dnia 21 sierpnia 2017 r. w sprawie trybu wyznaczania podmiotów, na rzecz 

których skazani mogą wykonywać prace na cele społeczne oraz czynności tych podmiotów w 

zakresie wykonywania pracy, Prezydent Miasta Suwałk przedkłada Informację o liczbie i treści 

zgłoszonych zapotrzebowań oraz o podmiotach, które zgłosiły zapotrzebowanie na nieodpłatną 

pracę osadzonych w 2023 roku i spełniają wymagania określone w art. 123 a § 5 ustawy Kodeks 

karny wykonawczy. 

Radni nie mieli uwag do przedłożonego materiału wobec czego Informacja dotycząca 

zapotrzebowania na zatrudnienie więźniów w jednostkach podległych Miastu Suwałki oraz 

innych podmiotach uprawnionych do zatrudniania więźniów w 2023 roku, została przyjęta. 

 

 

Ad pkt. 9 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie zmiany przepisów porządkowych związanych z przewozem osób 

i ich bagażu taksówkami na terenie miasta Suwałk. 

– Informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że wyżej wymieniona 

Informacja była przedmiotem posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w 

dniu 22 listopada br.  

Radni nie mieli uwag do przedłożonego materiału wobec czego Informacja z konsultacji 

społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie zmiany 

przepisów porządkowych związanych z przewozem osób i ich bagażu taksówkami na terenie 

miasta Suwałk, została przyjęta. 

 

Ad pkt. 10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu 

pojazdu będącej podstawą do ustalenia zwrotu kosztów przewozu dzieci, młodzieży  

i uczniów oraz rodziców.  
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Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 
Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych; 1 osoba nie wzięła udziału 

w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

 

UCHWAŁA nr LI/662/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 30 listopada 2022 r. 

w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu będącej podstawą do 

ustalenia zwrotu kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców. 

– stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie określenia zadań 

Miasta Suwałki realizowanych w roku 2022 ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Adam Ołowniuk – Wiceprzewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Wychowania 

przedstawił opinię Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 
Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych; 1 osoba nie wzięła udziału 

w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 
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UCHWAŁA nr LI/663/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 30 listopada 2022 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki realizowanych w roku 

2022 ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

– stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Ad pkt. 12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia Klubu 

„Senior+” w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Adam Ołowniuk – Wiceprzewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawił opinię Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Mariola Brygida Karpińska poprosiła, aby w „Dwutygodniku Suwalskim” pojawiła się 

informacja, w jaki sposób seniorzy mogą dostać się do tych klubów i kiedy są one otwarte, 

ponieważ starsi ludzie tego nie wiedzą a mają ograniczony dostęp do internetu lub w ogóle z 

niego nie korzystają. Dodała, że zainteresowanie seniorów zapisaniem się do Klubu jest duże. 

 

Karol Korneluk powiedział, że na temat Klubu Seniora była już dyskusja podczas posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa. Zapytał, kiedy Klub rozpocznie swoją 

działalność, w jakich godzinach będzie funkcjonował. Wspomniał, że z tego co wie, Klub ma 

funkcjonować 20 godzin w tygodniu, w związku z tym zapytał, co jest przewidziane w tym 

budynku w pozostałym czasie. Jak powiedział, z tego co usłyszał od Zastępcy Dyrektora 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, nie ma planów zagospodarowania budynku poza 

godzinami działania Klubu seniora. Dodał, że jeśli Miasto przeznacza na ten cel znaczne środki 

finansowe, to budynek powinien funkcjonować w pełni a nie kilka godzin dziennie.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że na pewno temat 

funkcjonowania i uczestnictwa w Klubie „Senior+” trzeba przedstawić i wyjaśnić, więc na 

pewno taka informacja znajdzie się w „Dwutygodniku Suwalskim” tak, jak zaproponowała 

radna Mariola Brygida Karpińska.  

Jeśli chodzi o czas pracy klubów seniora powiedział, że w konkursach na przyszły rok Miasto 

spróbuje wyostrzyć swoje oczekiwania w stosunku do podmiotów, które zechcą przystąpić do 

konkursu, w zakresie godzin funkcjonowania klubów seniora. Jak powiedział 20 godzin to 

bardzo dużo w stosunku do klubów, które funkcjonują w mieście obecnie. Jak podkreślił, 20 

godzin jest to minimum i trzeba zrobić wszystko, aby tych godzin było więcej, żeby nie było 
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tak, jak to teraz w przypadku pozostałych, że na 7 dni w tygodniu klub jest czynny 2 dni a w 

wakacje w ogóle. Zapewnił, że w nowych konkursach będzie trzeba zmienić zapisy. Dodał, że 

trzeba sprawę uzgodnić z Miejskim Ośrodkiem Pomocy Rodzinie, w jaki sposób będzie to 

zorganizowane.   

 

 Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych; 1 osoba nie wzięła udziału 

w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LI/664/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 30 listopada 2022 r. 

w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia Klubu „Senior+” w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Leszek Lewoc – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie powiedział, że najważniejsze 

jest to, że została podjęta uchwała o utworzeniu tego Klubu. Zaznaczył, że MOPR przygotuje 

cały plan działania, został też ogłoszony konkurs na stanowisko kierownika tego klubu na ½ 

etatu. Zaznaczył, że wszystko zostanie radnym przedstawione, natomiast teraz najważniejsze 

jest to, że po podjęciu uchwały są podstawy, aby zacząć działać w tym zakresie. Dodał, że klub 

jest w tej chwili remontowany i wyposażany a prace zakończą się w grudniu  tak, aby klub mógł 

zacząć funkcjonować od początku stycznia.  

 

 

Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przewozu osób niepełnosprawnych  

oraz warunków korzystania i odpłatności za te usługi na terenie Miasta Suwałki.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Adam Ołowniuk – Wiceprzewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawił opinię Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych; 1 osoba nie wzięła udziału 

w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 
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UCHWAŁA nr LI/665/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 30 listopada 2022 r. 

w sprawie przewozu osób niepełnosprawnych oraz warunków  

korzystania i odpłatności za te usługi na terenie Miasta Suwałki 

– stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu osłonowego w zakresie 

zmniejszenia wydatków mieszkańców Miasta Suwałk z tytułu opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na lata 2022-2024. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Adam Ołowniuk – Wiceprzewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawił opinię Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych; 1 osoba nie wzięła udziału 

w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LI/666/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 30 listopada 2022 r. 

w sprawie przyjęcia Programu osłonowego w zakresie zmniejszenia wydatków 

mieszkańców Miasta Suwałk z tytułu opłat za gospodarowanie  

odpadami komunalnymi na lata 2022-2024. 

– stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uprawnień do bezpłatnych przejazdów 

autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy 

Suwałki. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 
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Adam Ołowniuk – Wiceprzewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawił opinię Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

 

Jarosław Józef Kowalewski poprosił, aby po podjęciu uchwały zorganizować akcję 

informacyjną dla społeczności, której dotyczy uchwała, aby byli świadomi zmian i uniknęli w 

ten sposób mandatów.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych; 1 osoba nie wzięła udziału 

w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LI/667/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 30 listopada 2022 r. 

w sprawie uprawnień do bezpłatnych przejazdów autobusami komunikacji miejskiej  

na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy Suwałki. 

– stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłat za przejazdy 

autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy 

Suwałki. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

 

Adam Ołowniuk – Wiceprzewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawił opinię Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

Jacek Niedźwiedzki poprosił, aby informować w autobusach komunikacji miejskiej o 

podwyżce cen biletów.  
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Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych; 1 osoba nie wzięła udziału 

w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LI/668/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 30 listopada 2022 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłat za przejazdy autobusami komunikacji 

miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy Suwałki. 

– stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia obowiązujących w 2023 r. wysokości 

opłat i kosztów związanych z usunięciem i przechowywaniem pojazdów na terenie Gminy 

Miasta Suwałki. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych; 1 osoba nie wzięła udziału 

w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LI/669/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 30 listopada 2022 r. 

w sprawie ustalenia obowiązujących w 2023 r. wysokości opłat i kosztów związanych  

z usunięciem i przechowywaniem pojazdów na terenie Gminy Miasta Suwałki. 

– stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 

Ad pkt. 18 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Stanisława 
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Moniuszki, Fryderyka Chopina, Rotmistrza Witolda Pileckiego i granicami działek 

ewidencyjnych o numerach: 23987/3, 23988, 23989 w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych; 2 osoby nie wzięły udziału 

w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LI/670/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 30 listopada 2022 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Stanisława Moniuszki, Fryderyka 

Chopina, Rotmistrza Witolda Pileckiego i granicami działek ewidencyjnych o 

numerach: 23987/3, 23988, 23989 w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

 

Ad pkt. 19 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego 

Programu Rewitalizacji Miasta Suwałk. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych; 1 osoba nie wzięła udziału 

w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LI/671/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 30 listopada 2022 r. 
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w sprawie przystąpienia do sporządzenia  

Gminnego Programu Rewitalizacji Miasta Suwałk. 

– stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Rozwoju 

Przedsiębiorczości Miasta Suwałk do 2030 r.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

 

Prezydent Miasta Suwałk dodał, że Miasto chce wspierać przedsiębiorców. Podkreślił, że zbliża 

się kryzys i odczują to zarówno firmy, mieszkańcy, jak również samorządy. Jak powiedział, 

Suwałki rozwijają się dzięki mocnej gospodarce a jeśli nie będzie mocnych firm tworzących 

miejsca pracy i płacących podatki to miasto będzie miało problemy.  

Podkreślił, że Miasto wychodzi z Programem Rozwoju Przedsiębiorczości do roku 2030 i 

będzie zachęcać młodych ludzi do uruchamiania działalności gospodarczej. Zaznaczył, że 

Miasto zdaje sobie sprawę, w jakim trudnym jest teraz momencie, więc nie wszystkie 

instrumenty, które są zawarte w dokumencie będzie można uruchomić od razu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 

 

Kamil Klimek podkreślił, że bardzo dobrze, że przedsiębiorczość istnieje, ponieważ działania 

podejmowane przez przedsiębiorców są bardziej efektywne niż te podejmowane przez sektor 

publiczny. I jest tak – jak powiedział – z różnych względów. Zaznaczył, że samorząd powinien 

wspierać przedsiębiorczość, inicjatywy podejmowane przez mieszkańców w zakresie 

zakładania i prowadzenia własnych firm.  

Następnie powiedział, że Program Rozwoju Przedsiębiorczości jest bardzo ważnym 

dokumentem, w którym pojawił się m.in. pomysł na lokalny ośrodek monitorowania kariery 

suwalskich absolwentów OKSA. Powiedział, że jest wielu młodych zdolnych ludzi, którzy 

wyjeżdżają z miasta na studia, tam się rozwijają, jednak do Suwałk już nie wracają a dobrze 

byłoby, aby wrócili. Wyraził nadzieję, że kiedyś uda się skorzystać z instrumentów 

finansowych, które znalazły się w tym programie.  

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych; 1 osoba nie wzięła udziału 

w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LI/672/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 
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z dnia 30 listopada 2022 r. 

w sprawie przyjęcia Programu Rozwoju Przedsiębiorczości  

Miasta Suwałk do 2030 r. 

– stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 21  

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie określenia inkasenta  

i wysokości wynagrodzenia za inkaso opłaty targowej. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 65 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych; 1 osoba nie wzięła udziału 

w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LI/673/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 30 listopada 2022 r. 

w sprawie określenia inkasenta  

i wysokości wynagrodzenia za inkaso opłaty targowej. 

– stanowi załącznik nr 66 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 22 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2022 rok.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 69 do protokołu. 
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W wyniku głosowania większością głosów („za” – 15 radnych; „przeciw” – 2 radnych; 

„wstrzymało się od głosu” – 5 radnych; 1 osoba nie wzięła udziału w głosowaniu) uchwała, 

została przyjęta. 

UCHWAŁA nr LI/674/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 30 listopada 2022 r. 

w sprawie zmian w budżecie miasta na 2022 rok. 

– stanowi załącznik nr 70 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 23 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2022-2040.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o przyjęcie 

obwieszczenia – stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 72 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 73 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 15 radnych; „przeciw” – 2 radnych; 

„wstrzymało się od głosu” – 5 radnych; 1 osoba nie wzięła udziału w głosowaniu) uchwała, 

została przyjęta. 

UCHWAŁA nr LI/675/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 30 listopada 2022 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  

Miasta Suwałki na lata 2022-2040.  

– stanowi załącznik nr 74 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 24 

Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odniósł się do wypowiedzi radnego Karola 

Korneluka dotyczącej odejścia z pracy Łukasza Kurzyny – Zastępcy Prezydenta Miasta. 

Powiedział, że Zastępca podjął decyzję o odejściu, ale Prezydent Miasta chcąc wykorzystać 

jego doświadczenie i kompetencje zaproponował mu stanowisko prezesa Przedsiębiorstwa 

Wodociągów i Kanalizacji, które było wolne po rezygnacji dotychczasowego prezesa.  

Następnie odniósł się do pytania dotyczącego przetargów na zakup energii elektrycznej, gdzie 

do dwóch przetargów nie zgłosił się żaden oferent. Wspomniał, że pojawiła się ustawa o 
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zamrożeniu cen energii, gdzie zagwarantowano m.in. dla samorządów akceptowalny wzrost 

opłat za energię elektryczną. Jak powiedział, Miasto sądziło, że po przyjęciu tej ustawy firmy 

energetyczne państwowe przystąpią do przetargów i złożą oferty. Tak się jednak nie dzieje. Jak 

powiedział o sprawie poinformował posła Jarosław Zielińskiego, rozmawiał również z 

Wojewodą Podlaskim. Dodał, że taki problem dotyczy też m.in. Ełku, Łomży, Hajnówki, ale 

również większych miast, jak Wrocław czy Gdańsk.  

Podkreślił, że firmy energetyczne uznały chyba, że rekompensata pomiędzy ceną 

zagwarantowaną a ceną w stosunku, do której rząd będzie dopłacał dla firm energetycznych 

jest za mała. Oczekiwania ze strony firm energetycznych są takie, żeby ceny były wyższe. 

Wyraził nadzieję, że dojdzie do rozmów i problem uda się rozwiązać i że rząd również pomoże 

w uporządkowaniu tej zaistniałej sytuacji. Podkreślił, że Miasto będzie robiło wszystko, aby 

nie zapłacić za energię więcej niż mówi ustawa o zamrożeniu cen energii.  

 

Jeśli chodzi o temat budżetu obywatelskiego powiedział, że wartość projektu budowy tężni 

solankowej wyceniona jest na 900 tys. zł. W skali roku koszt wymiany solanki oscyluje w 

okolicach 6 tys. zł. Dodał, że swoim zarządzeniem wyznaczył kilkunastoosobowy zespół, który 

miał za zadanie weryfikację projektów. Projekt budowy tężni uzyskał poparcie Zespołu, a w 

głosowaniu również mieszkańców, dlatego będzie musiał zostać zrealizowany.  

 

Następnie Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odniósł się do wypowiedzi radnego 

Tadeusza Czerwieckiego, która dotyczyła kontroli wiat śmietnikowych i propozycji spotkania 

ze spółdzielniami, zarządcami itd. Wspomniał o pilotażu, który był realizowany na polecenie 

Prezydenta Miasta przez ZBM TBS i polegał na tym, aby zamknąć wiaty śmietnikowe i za 

pomocą klucza elektronicznego umożliwić dostęp do nich tylko uprawnionym mieszkańcom. 

Jak powiedział, pomysł sprawdził się, bo w wiatach jest większy porządek i lepsza segregacja 

odpadów. Podkreślił, że w ślad za tym skierował do wszystkich wspólnot, spółdzielni i ZBM-

u pismo z prośbą o przekazanie uwag do tych procedur kontrolnych oraz zasugerował, aby 

zamykać wiaty śmietnikowe. Zacytował fragment uzasadnienia wyroku Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Warszawie, gdzie jest zapis, że zgodnie z ustawą o utrzymaniu czystości 

i porządku w gminach, to nie na organie, ale na właścicielu nieruchomości ciążą obowiązki 

związane z zabezpieczeniem pojemników przed działaniem osób trzecich. Dodał, że jeśli są 

zarządcy nieruchomości to ich obowiązkiem jest zadbanie o czystość i porządek oraz w 

pewnym sensie segregację śmieci. Natomiast Miasto ma obowiązek kontroli. Podkreślił, że 

zwyczajowo nie uzgadnia się sposobu przeprowadzania kontroli z podmiotami, które będą 

kontrolowane, jednak Miasto chce otrzymać pisemne propozycje i wtedy Prezydent Miasta 

zatwierdzi procedury. Zaapelował do zarządców nieruchomości, aby zastanowili się, jak te 

wiaty zabezpieczyć i uporządkować. Dodał, że do 5 grudnia czeka na propozycje a później 

zdecyduje, czy warto organizować spotkanie w tej sprawie.  

Prezydent Miasta podkreślił, że Miasto musi osiągać pewne poziomy recyklingu. Dodał, że o 

ile w domach jednorodzinnych nie ma większego problemu z segregacją, o tyle w zabudowie 

wielorodzinnej problem jest, natomiast odpowiedzialność za taki stan rzeczy jest zbiorowa.  

 

Następnie Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odniósł się do zapytania Jacka 

Niedźwiedzkiego dotyczącego węgla. Powiedział, że Miasto ma zawarta umowę z PGE Paliwa 
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i z Transbudem, firmą która ma potencjał i doświadczenie w prowadzeniu składu opału. 

Zaznaczył, że Miasto złożyło zapotrzebowanie na pierwszą dostawę węgla - ekogroszku i 

orzecha. Węgiel trzeba teraz odebrać z Białegostoku. Dodał, że wpłynęło ponad 350 wniosków 

od mieszkańców o zakup węgla w cenie do 2 tys. zł. łącznie na 517 ton. Transport z węglem 

przyjedzie być może 1 grudnia i wtedy mieszkańcy będą powiadamiani, że mogą już zgłaszać 

się po opał. 

 

Kolejno Czesław Renkiewicz poruszył temat zgłoszony przez Przewodniczącego Rady 

Miejskiej Zdzisława Przełomca dotyczący poczekalni na dworcu miejskim.  Jak zaznaczył, 

problem pojawił się już kilka lat temu, kiedy PKS Nova zarzucił Miastu, że pozwala na 

zatrzymywanie się innych przewoźników obok dworca a nie uczestniczą oni w kosztach 

utrzymania infrastruktury. Wówczas Miasto zlikwidowało te przystanki i uzgodniono, że 

autobusy innych przewoźników będą zajeżdżały na perony PKS-u i będą wnosiły opłaty na 

rzecz PKS Nova. PKS Nova urządził kasę w budynku należącym do ZBM TBS na podstawie 

umowy. Natomiast w lipcu PKS Nova wystąpił o rozwiązanie tejże umowy a kasa została 

urządzona w budynku stanowiącym własność PKS Nova. Nie ma tam poczekalni, więc 

podróżni oczekują w budynku miejskim, gdzie jest ciepło, są miejsca siedzące i dostęp do 

toalety. Podkreślił, że podróżni muszą mieć godne warunki oczekiwania na autobusy.  

Następnie powiedział, że otrzymał wiadomość, że PKS Nova wypowiedział umowę dla jednego 

z przewoźników, który korzystał z tych peronów i partycypował w kosztach utrzymania 

infrastruktury. Prezydent Miasta powiedział, że chciałby pójść w takim kierunku, żeby 

pozwolić na wjazd wszystkim przewoźnikom komunikacji zbiorowej na teren przed dworcem 

PKS od ul. Utrata i z racji tej, że budynek ZBM jest przystosowany do pełnienia funkcji 

poczekalni, trzeba by było zawrzeć umowę z ZBM TBS i tam przewoźnicy mogliby sprzedawać 

swoje bilety a pasażerowie mogliby w godnych warunkach czekać na połączenie. Dodał, że 

Miasto nie zamknęło poczekalni, która jest czynna od 7:00 do 19:00 i każdy może z niej 

korzystać. Podkreślił jednak, że temat trzeba uporządkować. Zaznaczył, że docelowe 

rozwiązanie powinno być takie, żeby powstał w mieście zintegrowany dworzec kolejowo-

autobusowy. Kolej przymierza się do gruntownego remontu dworca PKP i na bazie tego dworca 

można byłoby zabezpieczyć tam obsługę podróżujących również autobusami. Jak powiedział 

barierą może tu być sprawa zabrania szyn, którymi odbywa się ruch towarowy. Na początku 

grudnia jest zaplanowane otwarte spotkanie, na którym zostanie zaprezentowany przebieg Rail 

Baltica przez miasto. Zaznaczył, że propozycje zgłoszone przez Miasto zostały w większości 

uwzględnione przez PKP. 

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk odniósł się do wypowiedzi radnego 

Jarosława Schabieńskiego dotyczącej szkoły branżowej II stopnia.  Zgodził się z wypowiedzią 

radnego, że trzeba zapewnić jak najlepsze warunki kształcenia i powiedział, że według niego 

są one tworzone w stopniu akceptowalnym, o czym świadczy chociażby brak dyskusji nad 

Informacją o stanie realizacji zadań oświatowych Miasta Suwałki w ubiegłym roku szkolnym.  

Przypomniał, że na terenie miasta jest np. Zespół Szkół Centrum Kształcenia Rolniczego, który 

podlega nie Miastu a znacznie bogatszej od samorządu instytucji a mianowicie Ministerstwu 

Rolnictwa i tam też mogłyby takie szkoły powstawać a nie powstają. Dodał, że w ciężkim czasie 
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finansowym trzeba pamiętać o obowiązkach, które wynikają z ustawy o finansach publicznych, 

o racjonalnym, oszczędnym i efektywnym liczeniu pieniędzy i kosztów.  

Przypomniał, że w ubiegłym roku szkolnym zostały poczynione starania, aby utworzyć szkołę 

branżową II stopnia, jednak zgłosiło się zbyt mało chętnych. Zaznaczył, że otwarcie szkoły nie 

jest bezkosztowe, ponieważ klasy szkoły branżowej II stopnia trzeba wpisywać do arkusza 

organizacyjnego i zatrudniać nauczycieli. Do utworzenia szkoły musza być uczniowie, którzy 

w znacznej liczbie chcieliby w tej szkole branżowej się uczyć a na dziś takich sygnałów nie 

ma.  

 

Jarosław Schabieński zgodził się z tym, że sprawa nie jest łatwa. Jeśli chodzi o Informację o 

stanie realizacji zadań oświatowych w ubiegłym roku powiedział, że pewne minimum zostało 

zachowane, jednak nie wszystko było tak, jakby się tego oczekiwało.  

Jeśli chodzi o szkoły branżowe II stopnia powiedział, że w naborze wzięła udział mała liczba 

uczniów, ponieważ rekrutacja została ogłoszona bardzo późno a gdyby została ogłoszona 

wcześniej być może sytuacja wyglądałaby inaczej. Do takiej sytuacji należy się wcześniej 

przygotować, powołać szkoły a w zależności od rekrutacji otwierać szkoły lub z tego 

rezygnować.  

 

Tadeusz Czerwiecki odniósł się do wypowiedzi Prezydenta Miasta dotyczącej kontroli wiat 

śmietnikowych. Jak powiedział, same kontrole nie załatwiają tematu, ponieważ w tym temacie 

jest potrzebna szersza dyskusja, m.in. o częstotliwości wywożenia odpadów. Dodał, że w myśl 

regulaminu, zarządcy nieruchomości nie mają na to żadnego wpływu a – jak powiedział – 

zgodnie z obowiązującymi regulaminami w tej chwili, jeżeli będzie taka sytuacja, że kontener 

np. na papier jest wypełniony, wówczas mieszkańcy wrzucają papier do innego kontenera 

przeznaczonego np. na odpady zmieszane. Wówczas nie są już spełnione kryteria a kontrolerzy 

stwierdzą, że nie jest zachowana selekcja. Podkreślił, że brak dyskusji na ten temat do niczego 

nie doprowadzi.  

 

Mariola Brygida Karpińska powiedziała, że jeśli chodzi o temat dworca wszystko, co mówił 

Przewodniczący Rady Miejskiej się zgadza. Jak zaznaczyła parokrotnie zdarzyło jej się być w 

późnych godzinach na dworcu i widziała, jak to wygląda.  

Zaznaczyła również, że warto byłoby na rozmowy z przewoźnikami zaprosić np. Marszałka i 

poruszyć temat wykluczenia komunikacyjnego Suwałk. Jak powiedziała, są ludzie starsi, 

niepełnosprawni, którzy podróżują autobusami a w weekendy nie ma połączeń, ludzie nie mogą 

dostać się do okolicznych miejscowości. Powiedziała, że temat był już poruszany, ale nie ma 

odzewu.  

 

Jacek Niedźwiedzki powiedział, że właścicielem spółki PKS Nova jest Urząd Marszałkowski 

a Marszałkiem jest osoba rekomendowana przez Prawo i Sprawiedliwość. Powiedział, aby 

porozmawiać z osobami ze swoich struktur politycznych o tych problemach komunikacyjnych, 

które dotyczą Suwałk.   
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Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że są inni regionalni przewoźnicy 

prywatni i rynek sam ureguluje tę kwestię. Jak będą pasażerowie, będą też przewoźnicy i to nie 

ulega wątpliwości.  

Innym problemem – jak zauważył – jest ruch lokalny na terenie gminy i powiatu. To nie jest 

zadaniem Miasta, ale m.in. Starosty i włodarzy poszczególnych gmin.   

Podkreślił, że jeśli chodzi o Miasto to trzeba zapewnić połączenie do Warszawy, Białegostoku 

i te połączenia są, jednak coraz mniej ze strony PKS Nova a co za tym idzie coraz więcej będzie 

ich ze strony prywatnych przewoźników. Dodał, że oprócz autobusów funkcjonuje 

komunikacja kolejowa. Powiedział, że problem dotyczący dworca i poczekalni to problem 

miasta, ale zostanie on rozwiązany. 

 

Następnie odniósł się do dyskusji z radnym Tadeuszem Czerwieckim powiedział, że apeluje i 

prosi zarządców nieruchomości, aby wzięli się do pracy i zastanowili się, co można zrobić, aby 

poprawić sytuację. Dodał, że jest dobry, sprawdzony pomysł, aby zamknąć wiaty śmietnikowe. 

Przypomniał, że 1,5 roku temu ZBM wprowadzał ten pilotażowy system, więc pozostali 

zarządcy mogli się temu przyjrzeć i również u siebie wprowadzić takie rozwiązanie. Zaznaczył, 

że jako Prezydent Miasta nie ucieka od spotkań, ale chciałby poznać konkretne propozycje i 

rozwiązania, aby spotkanie nie zakończyło się niczym. Podkreślił, że musi uruchomić 

procedury kontroli, ponieważ Miasto nie uzyskuje wymaganych poziomów recyklingu i trzeba 

poprawić selekcję śmieci zwłaszcza w zabudowie wielorodzinnej. Jeśli chodzi o częstotliwość 

odbierania odpadów jest to temat do rozmów, jednak trzeba pamiętać o tym, że spowoduje to 

wzrost opłat za odbiór odpadów komunalnych. 

 

Tadeusz Czerwiecki odpowiedział, że zamknięcie jednego śmietnika, który Prezydent 

przywołuje za przykład, nie załatwia tematu. Dodał, że były próby wdrożenia takiego systemu 

na dwóch osiedlach, jednak funkcjonowało to zaledwie kilka dni, ponieważ śmieci były 

wszędzie, ale nie w śmietniku. Powiedział, że kamery również nie załatwiają sprawy. 

Podkreślił, że dyskusja jest potrzebna, tak samo jak zmiany w regulaminach. Jeśli sprawa 

regulaminów nie będzie załatwiona, to skończy się na dyskusji i na tym, że mieszkańcy zapłacą 

podwójną opłatę, czyli za nieselekcjonowanie a skutek będzie taki, że stopień segregacji śmieci 

w mieście drastycznie spadnie.  

  

 

Ad pkt. 25 

Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że jak każdego roku Miasto będzie 

organizowało Wigilię Miejską. Zaprosił na to wydarzenie, które zaplanowano na 18 grudnia o 

14:00 w hali Ośrodka Sportu i Rekreacji.  

Następnie zaprosił na spotkanie dotyczące przebiegu trasy Rail Baltica, które odbędzie się 6 

grudnia o 15:00 w Parku Naukowo-Technologicznym.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej  powiedział, że w związku z planami 

wymiany sztandaru zostały podjęte działania rozpoznawcze, informacje zostały przekazane 
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radnym. Dodał, że można już wnosić opłaty na ten cel na konto dedykowane temu działaniu. 

Podziękował radnym i kierownictwu Urzędu Miejskiego za zgłoszenie akcesu wpłaty. Z 

obliczeń wynika, że będzie to 300 zł od każdej osoby, która zadeklarowała udział w kosztach.  

 

Następnie odniósł się do zmian w tzw. specustawie Covid-19. Poinformował, że kwestie 

dotyczące obrad zdalnych według nowych normatywów były przedmiotem konsultacji z 

przedstawicielami Urzędu Wojewódzkiego. Opinia wydziału kontroli i nadzoru urzędu jako 

taka nie jest wiążąca dla Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. Wspomniał o zapisach, że 

każdy czyj interes prawny może zostać naruszony będzie mógł składać skargi na daną uchwałę. 

Ponadto dodał, że uwzględniając znaczący charakter uchwały w sprawie budżetu Miasta 

Suwałk na 2023 rok a będzie ona rozpatrywana w grudniu, poddaje pod rozwagę, aby sesja 

grudniowa także odbyła się w formie wyłącznie stacjonarnej.  

Dodał, że jest duże prawdopodobieństwo, ze od 1 stycznia zostanie zniesiony stan pandemiczny 

i wówczas tylko forma stacjonarna obrad będzie wchodziła w grę.   

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej zaznaczył, że kolejną sesję przewiduje 

między 27 a 30 grudnia br. o godz. 9:00.  

Kończąc LI sesję Rady Miejskiej Zdzisław Przełomiec podziękował gościom, Prezydentom, 

Skarbnikowi oraz radnym za uczestnictwo, aktywny udział.  

 

 

Na tym protokół zakończono. 

       

 

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Zdzisław Przełomiec 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: Anna Przybycień 

 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


